
Titulní stranu Zpravodaje tentokrát
zdobí fotografie zachycená pravdě-
podobně na počátku 30. let 20. stol.
Dnes je složité určit, k jakému prů-
vodu, který se formoval před
památníkem obětí světové války
a jirenskou školou, se v Jirnech teh-
dy zrovna schylovalo. Nicméně na
jeho průběh dohlížel jirenský
strážník Zouzal. Ten se ve své době
stal jednou z jirenských ikon. Pan
Zouzal nebyl četníkem, tedy státním
zaměstnancem, ale strážníkem pla-
ceným obcí, a to až do II. světové

války, kdy funkce obecního strážníka zanikla. Pokud se dnes hovoří o obecní či městské policii a vypočítávají se
milionové náklady, za I. republiky byla tato diskuze jednodušší. Pan Zouzal byl jediným strážníkem, který se o bezpečnost
v obci staral ve dne v noci a byl se svou rolí bytostně spjat, pročež také požíval velké autority.
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Milí čtenáři,
listopadové vydání Jirenského
zpravodaje je opět distribuováno
běžnou formou. Přináší základní
informace o průběhu zasedání obecní-
ho zastupitelstva a velké obecní vý-
stavy. Zároveň Vás zve na další
kulturní akce v obci. Listopadové vy-
dání sice postrádá příspěvky místních
spolků, ale zato zde najdete rozhovor
s dalším zastupitelem.
Hezký začátek zimy Vám přeje Vaše
redakce.

Milan Bednář
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1 . Rekonstrukce místních komunikací
2. Vyhodnocení plnění a čerpání obecního rozpočtu k 31 .
1 0. 2012

3. Výhled investičních akcí do konce roku
4. Prodej pozemků z majetku obce:
p. č. 1 723 o výměře 201 m2

p. č. 1 696/3 o výměře 18 m2

p. č. 1 599/2 o výměře 204 m2

5. Převod pozemků do majetku obce:
p. č. 930/3 o výměře 38 m2

p. č. 931 /2 o výměře 941 m2

6. Sociální pomoc pí. Komotové
7. Diskuse a závěr

ad 1) Pan starosta seznámil přítomné se situací kolem
pozdržené rekonstrukce místních komunikací (odvolání
dvou firem proti průběhu výběrového řízení do Brna na
Úřad pro ochranu hospodářské soutěže). Úřad v Brně za-
hájil pouze správní řízení, ale doposud stále není roz-
hodnuto. Ohledně nastalé situace musela být vypracována
i monitorovací zpráva, která byla zaslána na ROP.
Diskuse: Dotaz p. Krchova – zda obec může přij ít o dotaci
a rekonstrukce se neuskuteční. Pan starosta sdělil, že dle
vyjádření ROP o dotaci by obec neměla přij ít, pokud akce
bude zrealizována v průběhu r. 2013.

ad 2) Přítomní byli seznámeni dle jednotlivých kapitol
s plněním a čerpáním rozpočtu obce k 31 . 1 0. 2012.
Vzhledem k tomu, že není realizována prioritní akce – re-
konstrukce komunikací, proběhly či probíhají daleko
drobnější akce či jednotlivé opravy či udržovací práce.
Tímto dochází v rozpočtu k vytvoření finanční rezervy,
která bude v příštím roce využita k financování podílu ob-
ce při rekonstrukci místních komunikací a podstatně omezí
případnou výši překlenovacího úvěru na tuto akci.
Návrh příjmů včetně převodu z r. 2011 : 36,3 mil. Kč, sku-
tečnost: 36 mil. Kč mínus 4,6 mil. Kč (daň z příjmu
právnických osob za obce) = 31 ,4 mil. Kč. Příjmová část
je naplňována z cca 86,5 %.
Návrh výdajů: 34,5 mil. Kč, skutečnost: po odečtení daně
z příjmu právnických osob za obce 23 mil. Kč, čerpání
rozpočtu: z 66,5 %.

ad 3)

- Dokončení rekonstrukce části chodníku v ul. Zámecká,
- oprava svodidel v ul. Brandýská,

- drobné opravy a štěrkování místních komunikací,
- dokončení projektové dokumentace na přístavbu MŠ,
- otázka zadání projektové dokumentace k dostavbě kana-
lizační stoky V Dymáku,

- administrativní práce na přípravě kamerového systému,
- ve spolupráci s občanským sdružením Občané Jirny
a Nové Jirny:
a) pořízení vánočního stromu a jeho slavností rozsvícení
1 . 1 2. s adventním jarmarkem,
b) 6. 1 2. setkání se sv. Mikulášem v jirenském kostele,
1 2. 1 2. vánoční koncert v KD, kde vystoupí účinkující
ze školy Jana Zacha v Čelákovicích, 1 6. 1 2. vánoční
koncert v kostele – komorní sbor Christi Úvaly,
1 9. 1 2. veřejné zasedání zastupitelstva obce, kde bude
projednán a odsouhlasen návrh provizoria na r. 2013
a dále v souladu s novelou zákona č. 565/1990 Sb. bu-
de aktualizována místní vyhláška týkající se poplatku
za svoz odpadu.

ad 4) Prodej pozemků z majetku obce – záměr postupně
projednán a řádně zveřejněn na úřední desce, nikdo další
kromě původních žadatelů neprojevil zájem.
Prodej pozemků: parc. č. 1 723 o výměře 201 m2, parc. č.
1 696/3 o výměře 18 m2 a parc. č. 1 599/2 o výměře 204 m2.
Zastupitelstvo obce souhlasí – 11x ano.

ad 5) Převod pozemků do majetku obce - na základě dří-
vější žádosti obce nabízí Úřad pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových převod dvou pozemků z majetku státu
do majetku obce. Jedná se: a) o bezúplatný převod po-
zemku parc. č. 930/3 o výměře 38 m2 (v současné době je
součástí hřbitova části III. ,), b) přímý prodej pozemku
parc. č. 931 /2 o výměře 941 m2 za částku ve výši 25 tis. Kč
(cca 26,60 Kč/m2). Přes část pozemku vede cesta ke hřbi-
tovu a se samotným pozemkem je počítáno výhledově jako
s plochou k rozšíření hřbitova – část IV.
Zastupitelstvo obce souhlasí – 11x ano.

ad 6) Pan starosta podal podrobnou informaci týkající se
sociální pomoci pí. Komotové, která je částečně zbavena
způsobilosti k právním úkonům, a jej ím opatrovníkem byl
stanoven odb. sociálních věcí, MěÚ Brandýs n. L. – Stará
Boleslav. Na základě místního šetření bylo konstatováno,
že jej í rodinný dům je v současné době neobyvatelný,
uvnitř domu není voda ani elektřina, dům nelze vytápět. Ve
spolupráci se sociálním odborem budou provedeny
nejnutnější práce (zřízení kompletní nové elektropřípojky,
měrné skříňky pro elektroměř a hlavní j istič, malý
domovní rozvaděč s j ističi a vnitřní rozvod pro jedno svět-
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Pod tímto názvem se v jirenském kulturním domě o víken-
dech 27.–28. října a 3.–4. listopadu konala výstava o histo-
rii (a taky trochu i současnosti) j irenských obcí.
Za velkého organizačního úsilí kulturního výboru se po-

dařilo shromáždit materiály, dokumentující minulost
a dávný i nedávný život v obcích. Na výstavě měli ná-
vštěvníci možnost vidět písemné, obrazové i hmotné pra-
meny a doklady, jako jsou mapy, archivní písemnosti, staré
pohlednice a fotografie, které zachycovaly nejen obecné
dějiny a vývoj Jiren a Nových Jiren, ale také všední běh

dní obyvatel ať už v práci, či ve volném čase, který byl
reprezentován rozličnými spolky. Díky soukromým ar-
chivům samotných obyvatel a jednotlivých spolků tak bylo
možno nahlédnout do průběhu slavnostních a svátečních
dnů (Vánoc, Velikonoc, masopustu, dožínek atd.) i vý-
znamných okamžiků světové historie (konec druhé
sv. války), do provozu známých – a většinou zaniklých –
živností a podniků či objevit počet a bohatství aktivit j i-
renských spolků, jako jsou dobrovolné hasičské sbory
obou obcí, baráčníci, Sokol, fotbalisté, skauti, zahrádkáři
a dnes j iž neexistující Podpůrná jednota. Velký zájem

a prostor zabírala expozice j irenské školy a školky. Připo-
menuti byli i významní jirenští rodáci a obyvatelé, a to jak
minulí, tak současní.

Nahlédnutí do minulosti Jiren pak nabízel i filmový
program v předsálí. K vidění byly dva filmy z dílny ji-
renského občana, pana Václava Jelínka – film dokumentu-
j ící obce v průběhu roku z druhé půle 80. let a film
s názvem „Jirny v bílém“, zachycující zimní atmosféru
v roce 1997. Dále byl promítán dokument z dílny tehdy
ještě ČST o malíři Josefu Navrátilovi, světoznámém mistru
nástěnné malby, který v půli 1 9. stol. vyzdobil nádhernými
malbami sály jirenského zámku. Nejdále do minulosti šel
amatérský film, který byl vytvořen pro rodinu Zubrovu,
které patřil j irenský zámek a statek ve 30. letech 20. stol.
Tento na zakázku vytvořený snímek zachycoval zejména
zemědělské práce, ale i j iné okamžiky ze života tehdejšího
statku i zámku.
Pomyslnými třešničkami na dortu pak byly exponáty,

zapůjčené ze Státního okresního archivu Praha – východ se
sídlem ve Zdibech – Přemyšlení, tedy staré dokumenty ja-
ko školní a obecní kronika, matrika příslušníků obce
a stavební plány hostince U Antošů atd., a rovněž i arche-
ologická výstavka, kterou realizovalo a zapůjčilo Městské

Jak se žilo v Jirnech

Zprávy z obce
lo, zásuvku pro přímotop a druhou zásuvku pro ostatní
spotřebiče včetně vypracování revizní zprávy.) Předpoklá-
dané náklady včetně poplatku ČEZ jsou cca 30 tis. Kč.
Obec se bude podílet 50 %. Zastupitelstvo obce souhlasí –
11x ano.

ad 7) Dotaz:
- na zásobenost a provoz nákupního střediska – minulí
uchazeči nepotvrdili zájem. V současné době se
dostavili k prvému jednání zástupci firmy LIDL, kteří
nemají zájem o budovu nákupního střediska, ale o po-
zemek u poděbradské silnice, kde by postavili jej ich
„klasickou“ prodejnu.
- na ul. Wolkerova – zlomeny 2 stromy. Budou nahraze-
ny v rámci doplňování výsadby stromů a keřů z loň-

ského roku.
- na výstavbu chodníků v Nových Jirnech – počátkem
roku vypracována projektová dokumentace a podána
žádost o dotaci – bohužel neúspěšně.
- na autobusovou dopravu linky 353 jedoucí přes Ze-
leneč – spoj je nutný kvůli žákům dojíždějícím do ZŠ
v Zelenči.
- na využití vitrín u nových autobusových zastávek –
vzhledem k tomu, že tato akce byla realizována z do-
tačních prostředků, nelze po dobu 5 let do vitrín umís-
ťovat reklamní materiál.

Návrhová komise – Ing. Lehečka přednesl návrh usnesení,
které bylo jednohlasně zastupitelstvem obce schválen –
11x ano.
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muzeum v Čelákovicích. Zahrnovala nálezy ze zá-
chranných archeologických výzkumů z lokalit zámku, are-
álu zemědělského družstva a z Kaštanky, např. keramiku

a sklo, drobné předměty denní potřeby a také unikátní mi-
niaturní kostěné sluneční hodiny, nalezené u zámku, které
jsou světovým unikátem.
Výstava byla slavnostně zahájena v sobotu 27. října

v 15 hod. Za organizátory promluvil pan Václav Kopecký,

který přivítal návštěvníky a vyslovil poděkování všem,
kteří se na výstavě podíleli. Slovo si vzal i Mgr. Roman
Kolek, ředitel SokA Praha – východ, který první den vý-
stavy prezentoval také aktivity archivu. Bohužel kvůli ne-
přízni počasí, kdy jsme se dočkali i prvního sněhu této
sezóny, nebyla návštěvnost v první den výstavy příliš vy-
soká. Zlepšení počasí v další dny výstavy se pak také

projevilo ve zvýšeném návštěvnickém zájmu. Celkem vý-
stavu vidělo asi 850 osob, a to včetně žáků jirenské mateř-
ské a základní školy, pro něž bylo k výstavě ve středu
31 . října dopoledne připraveno i divadelní představení.
Doufáme, že se výstava všem návštěvníkům líbila a byla

pro ně přínosem, že se dozvěděli či osvěžili si některé
okamžiky z minulosti. Jelikož byl o výstavu velký zájem,
j istě se brzy podobná akce zopakuje, třeba s ještě větší
odezvou.

Na závěr je ještě třeba poděkovat všem, kteří se na or-
ganizaci výstavy podíleli. Velké díky patří vedení obce
a členům kulturního výboru, a to Václavu Kopeckému,
Ditě Bělové, Ivě Křenkové, Milanu Bednářovi a dále Vác-
lavu Jelínkovi a Zbyňku Kolocovi, kteří strávili večery
v předvýstavním týdnu pečlivou instalací. Poděkování za
poskytnuté materiály patří také všem spolkům a organiza-
cím, které se na výstavě prezentovaly – mateřské i základní
škole, j irenským a především novojirenským hasičům, ba-
ráčníkům, skautům, fotbalistům a zahrádkářům. Velkou
zásluhu na bohatství obrazového a filmového materiálu má
a poděkování za jeho zapůjčení patří panu Václavu Jelín-
kovi a celé řadě dalších jednotlivců, kteří se na výstavě
touto formou podíleli. Zvláštní díky náleží pracovníkům
SokA Praha – východ a především Městského muzea
v Čelákovicích, kteří výstavu podpořili zapůjčením a in-
stalováním výjimečných exponátů. A v neposlední řadě si
uznání a díky zaslouží personál cukrárny U Antošů, který
skvělým občerstvením jistě všem zpříjemnil chvíle odpo-
činku po časově i zážitkově náročné výstavě.

Vladislava Krajčová

Po dva víkendy bylo možné navštívit v Kulturním domě
v Jirnech výstavu „Jak se žilo v Jirnech“. Na svou návště-
vu jsem si nechala až poslední možný termín, tedy neděli
4. listopadu odpoledne. Říkala jsem si, že všichni zájemci
j i j iž určitě zhlédli, avšak k mému příjemnému překvapení
i v poslední den výstavy do prostor Kulturního domu prou-
dilo mnoho návštěvníků. Potkala jsem se zde se známými
i neznámými, dětmi, dospělými i seniory. U některých ex-
pozic se lidé dávali do řeči, komentovali fotografie či sdě-

lovali své vlastní zážitky a vzpomínky. Příjemnou
atmosféru dokreslovala doprovodná hudba k promítaným
dokumentům z Jiren. Ocenění od návštěvníků přišlo nejen
prostřednictvím úsměvů, ale i dobrovolných příspěvků
a vesměs pozitivních ohlasů v knize návštěv. Ztotožňuji se
s moudrou myšlenkou, že lidé by měli znát historii nejen
země, ale i místa, kde žij í, ať už na jeho území žij í jakkoli
dlouhou dobu. Právě takové akce dávají cennou příležitost,
jak historii sdílet.

Rozhovor

Melanie Zajacová
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Rozhovor

S péčí o nohy bychom měli začít j iž v raném dětském
věku, a to správným obouváním. Důležité pravidlo je, že
obuv se musí přizpůsobit noze, a ne noha obuvi. Proto by
správně volená obuv měla být z přírodních materiálů.
V kupovaných botách (zkoušíme obě! ) je dobré 10 - 1 5

minut chodit, aby si noha „řekla“, zda jí vybíraná bota vy-
hovuje.
Při výběru obuvi pozor na módní trendy. K určitým pří-

ležitostem je vhodné volit správný typ obuvi: sportovní,
vycházkovou, společenskou… Obuv máme střídat, nemá-
me nosit stále jeden typ obuvi.
Důležité je připomenout i hygienu nohou. Pravidelná

péče pedikéra přispívá k zachování zdravé nohy. K pre-

Co považujete největší úspěch ve své činnosti pro obec ve
stávajícím funkčním období? A co naopak za největší neú-
spěch? Daří se Vám naplňovat cíle, s kterými jste nastupo-
val do zastupitelstva obce?
Naplňování cílů, se kterými jsem nastupoval j iž do volební
kampaně, je složitá práce, vyžadující vytrvalost a flexibili-
tu v hledání cest, jak postoupit dál. Zejména v tomto vo-
lebním období, kdy složení zastupitelstva doznalo velké
politické barevnosti, je někdy nezbytné se na věci dívat
s největším nadhledem, aby vás nedezorientovaly větší či
menší stranické ambice.
Neúspěch či úspěch, o neúspěších se těžko hovoří a musím
kriticky přiznat, že se s takovým stavem věcí neumím dob-
ře vyrovnat. Zjištění, že se něco nedaří tak, jak bych rád, je
vždy pro mě jakýmsi impulsem k zamyšlení a horečné
činnosti s cílem nalézt příčiny, a poté hledat cesty, jak pří-
činy eliminovat, případně přehodnotit postup. Své cíle,
pokud se nestanou neaktuální, velice nerad opouštím.
V polovině funkčního období je těžko hovořit o úspěších,
to většinou je na pořadu dne až před koncem, ale některé
náznaky dobrých výsledků již jsou vidět a občané je běžně
využívají. Chci zdůraznit, že osobní zásluhy jsou naprosto
irelevantní, zastupitelstvo je kolektivní orgán a každý člen
má svou roli, kterou plní. Celkový výsledek pak je tak
dobrý jak dobrý je nejslabší článek řetězu/člen zastupitel-
stva. Jsme v době, kdy individuální přístup je ke škodě vě-
ci, a jedině fungující kolektiv má šanci na úspěch. Jako
zastupitel nesmím preferovat osobní zájmy před zájmy ob-
ce.
Zatím za největší úspěch ve své činnosti pro obec považuji
své zvolení do zastupitelstva.
Jaké jsou podle Vás největší problémy obce a jak byste je
vyřešil nebo alespoň osobně přispěl k jejich řešení?
Osobně cítím jako největší problém přetrvávající názor
většiny občanů, že obec, to je obecní úřad a zastupitelstvo.
To musí zařídit obec.. . To obec neudělala. . . To jsou nej-
častější zažitá klišé. Mizivé procento spoluobčanů je
ochotno připustit, že to tak není. Obec, to jsou především
občané, obyvatelé obce. Jej ich názory, přání a především
osobní aktivita jsou základem pro obec, pro živé společen-
ství, které buduje své místo pro život ke svému obrazu.

Aktivní zapojení všech občanů do života v obci je jedním
ze základních předpokladů úspěšné práce zastupitelstva
a máme již několik příkladů, vzpomeňte na dětské hřiště.
Zima je na krku, a to je období, kdy každý z nás může
udělat něco pro svého souseda nebo pro sebe. Obec jako
každý rok bude zajišťovat úklid sněhu a údržbu chodníků.
Ale všichni dobře víte, že zbude hromada drobností, které
nebudou podle vašich představ. Upřímně řečeno co nám
přinese, že se všichni schováme za zákon? Přemýšlejte, co
vy = obec můžete víc udělat pro sebe, pro své sousedy.
Vzpomeňme a oživme z minulosti to dobré a to přežilé za-
hoďme. Nic nás to nebude stát a získáme mnoho.
Jsou podle Vás jirenské obce něčím osobité a je podle Vás
vhodné další rozšiřování zastavitelných ploch v katastru
obce?
Jirenské obce jsou osobité ve své atmosféře, volnosti
prostoru a úzkém spojení s přírodou. Máme zde i několik
pozoruhodných míst, nejznámější je zámek zrekon-
struovaný rodinou Lettenmayer, nebo budova základní
školy pyšnící se věží a hodinovým strojem, ale i méně
okázalé památky, jako kaplička v lese u Nových Jiren, kde
se každé Vánoce pořádá zpívání u kapličky. A mohli
bychom pokračovat, ale to není účelem, chtěl jsem ukázat,
že Jirny mají osobnost.
Další rozvoj obce je mnohými spoluobčany chápán
zjednodušeně jako růst zastavěnosti území, růst počtu
obyvatel. Jsem přesvědčen, že toto je velmi častý omyl, je
to jakýsi střet omezeného konzumního přístupu s našimi
požadavky na kvalitu života.
Pokud bychom uvažovali o dalším rozšiřování zastavi-
telných ploch v katastru obce, pak jedině v kontextu
zlepšování a rozvoje nedostatkových podmínek pro život
v obci jako jsou služby a zejména volnočasové vyžití pro
děti a mládež. V souvislosti s dětmi je nutno též zmínit
problematiku školství, důležitého rozvojového cíle.
Specifické rozdělení obce na dva sousedící celky Jirny
a Nové Jirny vedle přirozené rivality přináší i nároky na
cestování, tedy cesty jsou jednou z dlouhodobých priorit,
kterým je věnováno značné úsilí ze strany zastupitelstva.
Na závěr mně dovolte osobní vyznání: Jirny jsou krásné
místo pro život, tuto krásu máme všichni v rukou a je jen
na nás všech, zda poroste jako květina nebo zešedne jako
panelák.

Rozhovor s Ing. Milanem Červinkou,
zastupitelem za SNK Jirny

Zdravotnický koutek
Podiatrická péče – všestranná péče
o nohy
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Zdravotnický koutek
venci vzniku vbočených palců, poklesu podélné i příčné
nožní klenby se doporučuje pravidelné cvičení. Stačí pou-
ze krčit a natahovat prsty nohou, roztahovat prsty nohou
od sebe, cvičit tzv. „opičí úchop“ nebo „vějíř“. Tato cvi-
čení v preventivním stádiu postačují (3 - 5 denně). Při po-

tížích doporučujeme navštívit odborného pediatra,
ortopeda nebo fyzioterapeuta. Musíme si uvědomit, že
správně fungující noha je podmínkou ke správnému držení
těla, stereotypu chůze a dýchání.

Hana Švehlová

Zajímavosti

Školství
Dne 15. 11 . byla na mou adresu v MŠ doručena následující
stížnost. Protože jej í kopie by z technických důvodů byla
velmi těžko čitelná, přikládám její přesný přepis. Zároveň
z důvodu nebezpečí zkomolení jména pisatelky (neboť je
uvedeno pouze podpisem) jej neuvádím.
Paní ředitelko.
Vzhledem k tomu, že máte velmi dobrou pověst a věřím, že
jste žena na „ svém“ místě, rozhodla jsem se po dlouhé do-
bě zvažování obrátit se na Vás s žádostí. Náš vnuk byl pro
dceru vymodlené dítě, které se narodilo předčasně a byl do
dvou let velmi nemocný. Protože je to ale minulostí, vážíme
si, že je zdráv a s velkou nelibostí sledujeme jeho vyprávě-
ní o stravování v MŠ! Buď má hlad, proto, že porce jakých

si Karásků, tedy dvou plátků vánočky mu nestačí, říhá
často po česneku, který snad vaše povedené kuchařky str-
kají všude a nezlobte se cpát takhle malé děti každých 14
dní párky, když víme, co do nich strkají za „ hrůzy“ slyšíte
to na každém kroku. Žijeme v roce 2012 a stravování v MŠ
by snad mělo být na jiné úrovni! Nevím jestli Vám chutná
hrachová kaše s párkem, kterou podle slov vnuka nikdo
nejedl. Nevím jestli jste spokojená s polotovary místo po-
ctivé zdravé kuchyně pro malé děti, ale jestli se tento
problém nevyřeší, budeme s ostatními rodiči situaci řešit
peticí a celou věc medializovat.
Stravování není jednoduchá záležitost, to určitě chápe-

me, ale představujeme si podle toho, co nám vnuk říká ně-
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U koní v Šestajovicích

co jiného. Dále si myslím, že učitelky mají dohlížet na děti,
a né si v pracovní době nakupovat v obchodě, kde je po-
tkávám.
Prosím Vás tedy o zjednání nápravy. Děkuji za kladné

vyřízení a pochopení mé zatím klidné žádosti.
S pozdravem podpis
PS: Omlouvám se za písmo, ale vaši mailovou adresu ne-
znám.
V dopise ani na obálce není uvedena adresa pisatelky ani
žádný jiný kontakt. Volím proto tuto formu odpovědi také
proto, že problematika stravování ve školní j ídelně jistě
zajímá mnoho dalších rodičů.
Vážená paní!
Ve čtvrtek 15. listopadu byla k mým rukám doručena
prostřednictvím České pošty od Vás stížnost, vycházející
z obav o zdraví Vašeho vnuka. Plně chápu Váš zájem o
zdravý vývoj chlapce. Z Vašeho dopisu je zřejmé, jak moc
si Vaše rodina přála děťátko a jakými komplikacemi si
chlapeček, jeho maminka a samozřejmě celá Vaše rodina
prošla. Sdílím s Vámi i Vaši radost nad současným
zdravotním stavem vnoučka.
Vaše stížnost směřuje dvěma směry. Předem musím

podotknout, že vůbec není směrodatné, co chutná mně.
Podstatné pro posuzování činnosti školního stravování
(a samozřejmě celé MŠ) jsou obecně závazné právní před-
pisy, směrnice ředitelky MŠ a stanoviska KHS, vyplývající
z pravidelných hygienických kontrol.
Jak správně uvádíte, stravování není jednoduchá záleži-

tost. Sestavování dětského jídelníčku je vázáno na vý-
živové normy, jeho vyváženost a pestrost je každý měsíc
vyhodnocována tzv. „spotřebním košem“. Vhodnost
j ídelníčku je každý týden posuzována i dětskou lékařkou
a pravidelně kontrolována Krajskou hygienickou stanicí.
Konkrétně uvádíte dva typy oběda, se kterými nejste ja-

ko prarodič spokojena.
Oběd v podobě „karásků“ je vždy doplněn masitou

polévkou (v posledním případě hovězí s játrovými kned-
líčky) a svačinou s masovou pomazánkou. Tento oběd byl
do jídelníčku tohoto školního roku zařazen podruhé.
Vaše informace o podávání párku každých 14 dní není

správná. Párek se na jídelníčku objevil po prázdninách po-

prvé, přičemž se jednalo o nejkvalitnější vídeňské párky.
Luštěniny jsou podávány několikrát měsíčně z důvodu vy-
soké výživové hodnoty, a to v různých úpravách –
hrachová kaše, čočka, luštěninové polévky, polévky
s hrachovými vločkami.. .
Česnek. Pokud působí Vašemu chlapci potíže, oznamte

to, prosím, jeho paní učitelkám ve třídě. Začátkem školní-
ho roku dostávali rodiče všech dětí dotazníky, kam uvedli,
mimo jiné, i potíže a omezení tohoto typu. Doporučuji vy-
žádat si tento dotazník a doplnit případná omezení.
Určitě není vhodné, aby kterékoliv dítě odcházelo ze

školky hladové. Děti mají vždy možnost přídavku polévky,
hlavního jídla i svačiny a to v každé ze všech čtyř tříd.
Děti se stravují v klidu a nikdo na ně nespěchá.
V opačném případě děti do jídla nenutíme, aby u nich

nevznikla celoživotní nechuť k určitým druhům pokrmů.
Paní učitelky zohledňují vždy, i ve stravování, individuali-
tu dětí. Vážím si Vašeho liberálního přístupu k vnoučkovi;
určitě je chvályhodné, že doma vypráví Váš chlapec
o svých zážitcích ze školky. Obávám se pouze toho, že
předškolní dítě těžko posoudí, co je a není pro něj z hle-
diska stravování vhodné. Roli samozřejmě hrají indivi-
duální chuťové vjemy, zvyklosti z rodiny, vzor kamarádů.
Např. Vámi kritizovaný „nezdravý“ párek drtivá většina
dětí sní s chutí a „zdravá“ hrachová kaše zůstane na mnoha
talířích téměř netknutá.
A nyní k druhé části stížnosti: „nakupování učitelek

v pracovní době místo dohlížení nad dětmi“.
Nedomnívám se, že by moje kolegyně zanedbávaly do-

hled nad dětmi. I během vycházek sledují výchovné zámě-
ry a cíle. Seznamují děti s životem ve vsi, navštěvují
hasičskou zbrojnici, místní knihovnu, poštu, cukrárnu,
obecní úřad, kostel, zvonici, hřbitov, zrovna tak i zdravotní
a nákupní středisko; to vše k životu na vsi patří!
Při každém setkání s rodiči je naléhavě žádám, aby ja-

kékoliv připomínky, nejasnosti nebo pochybnosti řešili se
mnou osobně, abychom mohli společně v zájmu dětí hle-
dat cesty k jej ich úspěšnému vyřešení. I Vaše obavy lze
dořešit osobně tímto způsobem.
S přátelským pozdravem Iva Křenková

Na návštěvě v ZŠ. Paní učitelka nás hezky uvítala s otázkou,
zda se děti těší do školy anebo zda-li je lépe ve školce?

Předškolák Kuba pohotově odpověděl:
"Všude dobře, doma nejlíp!"

Školství
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Ingredience: 80 dkg hladké mouky, 12 dkg Hery, 28 dkg
moučkového cukru, 4 + 1 vejce (to jedno na potření), 2
lžičky jedlé sody, 4 lžíce medu, 2,5 lžičky perníkového ko-
ření, 1 lžíce kakaa, dle potřeby citronová kůra
Příprava: ze všech surovin vypracujeme těsto, necháme asi
hodinu v lednici odpočinout. Potom vyválíme a vykrajuje-
me silnější tvary, které po upečení ještě potřeme vajíčkem

Ingredience na ozdobení: 1 bílek, cukr moučka (nejlépe
několikrát prosátý), trošku citronové štávy, lžičku ku-
kuřičného škrobu
Příprava: všechny suroviny šleháme elektrickým šlehačem,
začneme cca s 10 dkg cukru a přidáváme, dokud hmota
není hustá tak, že nekape.
V domácích potřebách koupíme sáček na zdobení
s plastovou špičkou a hurá na to. K jídlu i na stromeček.

Hana Švehlová

Perníčky

AUTODOPRAVA

NONSTOP

MILAN PETRUŽÁLEK
× odvoz kontejnery

× sutě, odpad, písky, drtě

× recykláty, tříděná zemina

× přeprava materiálu

× avia, liaz, tatra, iveco

× zemní a výkopové práce

Telefon: 281 931 419, 281 931 164

Mobil: 603 242 142, fax: 281 931 512

www.sute-pisky.cz

Školství

Inzerce

Sklízíme banány ve školce. . .

Recepty z našichobcí

I když se tomu snažíme bránit, nejen výlohy obchodů
v tomto měsíci připomínají, že se blíží Vánoce. A mnoho
lidí začne přemýšlet, zda by se lépe nekoukalo na pohádky

v nové televizi, zda se jim u toho nebude lépe sedět na
nové pohovce a jestli se vůbec dá ještě vyčistit koberec!
Listopad proto patří obývacímu pokoji a jeho vylepšení.

Hana Švehlová

Listopad: Věnujte se obýváku

Domácnost
První seznámení s harmonikou
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ABAK, spol. s r. o., Na Jarov  4, Praha 3, tel.: 603 449 506, 246 030 670 (10.00 až 16.00 hod.)
e-mail: ujezd.net@abak.cz, http://www.ujezd.net

P ipojte se kdekoliv v lokalit : B chovice, B chovice II, Újezd nad Lesy, Rohožník, Blatov, Sib ina, Kolod je, Kv tnice, 
Stupice, Sluštice, Dobro ovice, Dube , Dube ek, Hájek, K enice, Pacov, B ezí, Strašín, Babice, Doubek, Zlatá, T ebohostice, 
Škvorec, Hradešín, P išimasy, Sk ivany, Límuzy, Masojedy, Doubrav ice, Štíhlice, Vyžlovka, Kozojedy, Kostelec nad ernými 
Lesy, Tuklaty, Tlustovousy, B ežany II, Vyšeho ovice, Horoušany, Horoušánky, Úvaly, Nové Jirny, Jirny, Nehvizdy, Mst tice, 
Zelene , Šestajovice, Klánovice (rozhraní Klánovic a Šestajovic), Praha 10 Zahradní M sto – okolí ulice Jablo ová

INTERNET
A TELEFONNÍ LINKY

Zbavte se zbyte ných plateb!

Kvalitní, rychlý a levný p ístup k internetu 24 hodin denn .
Žádné datové limity ani penalizace „fair user policy“.
Dohled nad sítí a servis sít  24 hodin denn .

 VoIP telefonní linky bez paušálních poplatk
 samostatná linka pro p ipojení k PCO
 servis linky v etn  dopravy technika
 pouze za 1 K  veškerý HW pro p ipojení k síti

ZDARMA:

Internet i s telefonní linkou 

již od                     bez DPH m sí n250 K

volejte 246 030 670
www.ujezd.net




